
   

Beste wijkbewoners, Morgenstonders in 
hart en nieren, er is weer veel gebeurd. 
Onder andere het referendum betaald 
parkeren van Hart voor Den Haag, wat is 
aangenomen door de gemeenteraad. Wat 
dit voor consequentie heeft voor onze 
wijk, dat zal de tijd wel gaan uitwijzen. 
Ook moesten wij afscheid nemen van 
Ria van Haarlem, jarenlang bestuurslid 
en adviseur van het wijkplatform. Verder 
werden we opgeschrikt door het overlij-
den van René Bom, Hagenees in hart en 

nieren en woonachtig in ons stadsdeel 
Escamp. Hij stond ook bekend als ‘nach-
burragâhmeistâh’ en Mister Parkpop. 
Maar ook nog positief nieuws. Deze 
maand zijn Corrie en Fred Muller 15 
jaar als vrijwilligers werkzaam bij het 
Ontmoetingscentrum Morgenstond. 
Zij zetten zich al jaren met veel enthou-
siasme in voor de wijk. Een felicitatie 
waard.  De informatiemarkt in het Ont-
moetingscentrum is weer goed bezocht. 
Wijkbewoners die zich willen inzet-

ten voor de wijk, stuur een mail naar  
info@wijkplatformmorgenstond.nl 
met vermelding vrijwilliger. De vrijwilli-
gers van het OCM, het Buurt Interventie 
Team, de dames van de administratie, de 
bestuursleden van WPM: bedankt voor 
jullie inzet. Het bestuur wenst iedereen 
hele fijne, gezellige feestdagen en wees 
lief voor elkaar!!!
 
Charles Crown,
voorzitter Wijkplatform Morgenstond

Voor meer informatie verwijzen we bij veel artikelen naar websites. Mocht u geen internet hebben, dan kunt u de betreffende informatie bij het secretariaat van het Wijkplatform krijgen.
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Bestuurspraatje

Oude kerstherinneringen 
uit Morgenstond

Een aantal VWO-leerlingen van de 
Dalton Scholengemeenschap heeft de 
opdracht gekregen om een leefbaar-
heisonderzoek te doen in een aantal 
wijken in Den Haag. Ook Morgenstond 
is door zeven leerlingen geanalyseerd. 

Het idee kwam van docent aardrijks-
kunde Joke Duijnisveld. “Omdat ik zelf 
werkzaam ben geweest bij een woning-
corporatie heeft dit onderwerp nog altijd 
mijn interesse”, zegt ze. Joke vroeg mij 
om het groepje van Stella, Nur, Sanne, 
Maud, Kee, Lotte en Amelie wat over 
de wijk te vertellen. Naar aanleiding van 
opgezochte informatie stelden zij wat 
vragen. Bijvoorbeeld waarom Morgen-
stond een ‘aandachtsgebied’ is, terwijl ze 

de wijk er best leefbaar uit vinden zien. 
Ik vertelde dat het vaak om persoonlijke 
problemen gaat, zoals armoede en een-
zaamheid. Maar ook klachten over vocht 
en schimmel in woningen. Die zijn van 
buitenaf niet te zien, maar hebben wel 
invloed op gezondheid en woongenot 
van bewoners. Dit beantwoordt met-
een deels de vraag van Nur, die wilde 
weten waarom het rapportcijfer dat de 
bewoners aan hun wijk geven is gedaald 
van een 7 naar een 6,5. Een andere oor-
zaak is: het dumpen van afval en eten 
op straat. Amelie informeerde naar de 
criminaliteit. Die is er wel, te denken 
valt aan onder meer aan drugsoverlast, 
dealen en agressief gedrag, maar ernstige 
delicten als steekpartijen vinden niet va-

ker plaats dan elders in de stad.

Fietstocht en presentatie
Op 15 november werd door de leerlingen 
die aan dit project hebben gewerkt een 
fietstocht gehouden door de wijken die 
zijn onderzocht, waarbij zij een presen-
tatie moesten geven aan elkaar over die 
betreffende wijk.
In Morgenstond werden tevens twee 
bijzondere locaties bezocht: filmhuis-
theater Dakota, waar de leerlingen een 
rondleiding en uitleg kregen en de locatie 
aan de Dedemsvaartweg waar opvallende 
woningen zijn gebouwd in het kader van 
het woningbouwfestival ter gelegenheid 
van de 200.000ste woning in Den Haag. 
Op deze locatie hield de eerste groep 
haar presentatie. De tweede groep deed 

dat in Dakota. 
Reactie Stella: "Met name in de buurt-
kamer vonden we het goed om te zien 
dat er echt wordt samengewerkt met de 
bewoners. Het feit dat er zoveel verschil-
lende initiatieven zijn om het woonple-
zier te verbeteren is iets om trots op te 
zijn.”
Reactie Lotte: “Voordat ik onderzoek 
deed naar de wijk Morgenstond had ik 
niet gedacht dat mensen hier elkaar echt 
goed helpen met allerlei dingen, of dat 
nou grote problemen zijn of kleine pro-
bleempjes. Er zijn een hoop voorzienin-
gen voor de bewoners en er wordt duide-
lijk heel erg nagedacht over hoe de wijk 
zo goed mogelijk verbeterd kan worden.”

Rick Baron

Dalton leerlingen analyseren Morgenstond

Groepsfoto’s op de locatie van het woningbouwfestival aan de  Dedemsvaartweg

‘Op âhwejaarsavond fikkie stokûh’ De 
traditie van kerstbomen verbranden is 
al heel oud. Waarschijnlijk net zo oud 
als het concept van de kerstboom. Maar 
het echte kerstbomen rausen begon pas 
na de Tweede Wereldoorlog. Na de kerst 
begonnen jongeren kerstbomen te ver-
zamelen voor een mooi vreugdevuur. 
Het was een leuk idee want niet iedereen 
had geld om oud en nieuw uitbundig te 
vieren en zo konden toch de buren gezel-
lig samen zijn. Verspreid op deze pagina 
staan uitspraken van wijkbewoners over 
kerst en oud en nieuw vroeger.

Caroline Roeters

Vroeger  gingen wij altijd naar de nachtmis en aten kerststol als we thuis 
kwamen. Op tafel stonden echte kaarsjes, een feestje voor ons.  
Margua Helfrich.

De winkels op de Leyweg waren altijd gezellig en iedere etalage was verlicht 
met versiering voor kerst. 
Louise Freeke 

1960 achter het gebouw van Favente Deo was er een stuk braakliggend terrein. 
Daar werden de kerstbomen verbrandingen  gehouden. Bij het inleveren van 
je boom kreeg je een lootje waar je een prijs mee kon winnen. 
Wil Lejewaan. 

Ochtend kerstbomen rausen en hout zoeken en in de middag naar opa 
en oma . We staken ook vuurwerk af overdag. 
Fred Muller

Met kerst de gevulde kalkoen met 
kastanje vulling. 
Cliff Nijssen

In memoriam

Tot ons verdriet heeft het 
bestuur van het Wijkplatform 
Morgenstond op 2 november 
2024 afscheid moeten nemen 
van Ria van Haarlem.
Zij is 87 jaar geworden.

Ria was sinds januari 2017 
bestuurslid van het wijkplatform.
Eerst als notulist, later als adviseur.
Wij zullen Ria’s grote 
betrokkenheid van de wijk en 
haar warme belangstelling voor 
andere mensen erg missen.

R.I.P. Ria

De nabestaanden willen wij veel 
kracht en sterkte wensen.

Bestuur Wijkplatform 
Morgenstond.

In deze alliantie werken bewoners, 
bedrijven, gemeente en andere part-
ners samen. Het doel is uitbreiding van 
economische activiteiten en werk voor 
mensen met een afstand tot de arbeids-
markt. Dit gebeurt in het kader van het 
Nationaal Programma Zuidwest van 
de rijksoverheid. Dat is er op gericht 
dat Zuidwest in 2040 een goede plek 
is om te leven.

De programmamanagers van de Alli-
antie Werk en Economie, Marja Pel-
zer en Jurgen Huizenga, hebben goed 
nieuws te melden. Er is 8,3 miljoen 
euro toegekend voor initiatieven uit de 

wijk die kunnen en willen optreden als 
wijkbedrijf en als instapeconomie. Elke 
wijk in Zuidwest krijgt een wijkbedrijf. 
Dat is een plek voor ontmoeting van 
verschillende partijen, ontwikkeling 
en ondernemerschap. Bij instapeco-
nomie gaat het om vrijwilligerswerk 
tegen vergoeding voor mensen voor wie 
betaald werk een brug te ver is. De wijk-
bedrijven en instapeconomie zijn vier 
jaar geleden al gestart als pilot. Door 
de subsidie is het nu mogelijk om dit 
uit te bouwen.
In Morgenstond is het voor het wijk-
bedrijf de eerste uitdaging om een ont-
moetingsplek te realiseren van waaruit 

kan worden gewerkt. Een plek waar 
bewoners en bedrijven elkaar kunnen 
ontmoeten om te werken aan de eigen 
toekomst en die van de wijk.

Een ander succesvol project uit deze 
alliantie is de Coalitie WOW: dit is 
een samenwerking tussen de allianties 
Wonen, Onderwijs en Werk. Met be-
hulp van onderwijs kunnen bewoners 
komen tot werk in hun wijk waarmee 
woningverbetering tot stand komt.  
Daarmee kunnen ze zelf verbetering 
brengen in hun eigen situatie én het 
beter wonen in de hele wijk. Zo is drie 
jaar geleden gestart met het schilders-

vak. ROC Mondriaan organiseerde in 
vestiging de Meppel een DOE-dag. 
Bezoekers konden zich oriënteren op 
het schildersvak m.b.v. workshops en 
kennismaken met bedrijven. Ze konden 
zich meteen inschrijven als het werk 
hen wel wat leek. Na een korte cursus 
van zeven weken kregen zij een baan 
als leerling-schilder bij aannemers van 
de Haagse woningbouwcorporaties, 
waaronder Haag Wonen. 
De gemeente begeleidt dit proces en 

biedt hulp waar nodig is. Zoals bijvoor-
beeld met het financieren van beno-
digde leermaterialen. Het geheel werd 
een succes.  Door de extra rijkssubsidie 
(regiodeal gelden) is het nu mogelijk 
om dit standaard uit te bouwen naar 
meerdere beroepen. Dit biedt de mo-
gelijkheid voor bewoners om te leren, 
werk te vinden en direct mee te werken 
aan de toekomst van de eigen wijk.

Wil Pannekoek

Alliantie werk en economie

Overgewicht bij mensen neemt snel toe. 
In 2050 wordt verwacht dat 64% van de 
Nederlanders te dik is. Dit speelt al onder 
kinderen en jongeren. Goede voorlichting 

en maatregelen zijn dan ook hard nodig.
Dit weet ook Rebecca Salcedo van Haag-
se Aanpak Gezond Gewicht (HAGG), 
een onderdeel van de GGD. In Zuidwest 
heeft 1 op de 3 jongeren overgewicht. 
Landelijk is dit 1 op de 5. Rebecca richt 
zich op kinderen t/m 12 jaar. Met haar 
team ondersteunt ze scholen, buurthui-
zen en stadsboerderijen om kinderen 
gezonder te laten opgroeien. Vanzelf-
sprekend worden ook de ouders hierbij 
betrokken.
“Het gaat niet alleen om gezonde voe-
ding”, benadrukt Rebecca. “Het gaat om 
de hele leefstijl en leefomgeving. Veel 
schermtijd en weinig bewegen zijn bij-
voorbeeld ook oorzaken dat kinderen 
niet gezond leven. Maar het wordt ze 
ook wel makkelijk gemaakt om aan on-

gezond eten en drinken te komen. Het 
aanbod van snackbars en supermarkten 
die zij bezoeken is nog altijd verleidelijk.”
HAGG heeft er mede voor gezorgd dat 
veel scholen nu watertappunten hebben, 
zowel binnen als buiten. Maar er moet 
nog meer gebeuren. “De ongezonde leef-
omgeving draagt helaas veel bij aan de 
ongezonde keuzes die worden gemaakt,” 
verzucht Rebecca.
Kinderen tot 12 jaar zijn nog makkelijker 
positief te beïnvloeden. Lastiger is het bij 
de wat oudere jeugd. Die bepalen toch 
voor een groot deel zelf wel wat ze wel en 
niet doen. Al geven middelbare scholen 
ook best wel voorlichting op dit gebied.

Rick Baron

Leefstijl jeugd echt zorgelijk

Mantelzorg is hulp die mensen geven 
aan hun naasten die langdurige zorg 
nodig hebben. Door omstandighe-
den kunnen zij vaak niet meer voor 
zichzelf zorgen. Karima, mantelzor-
ger in Morgenstond, zorgt voor haar 
moeder en broer en vertelt over haar 
dagelijks leven en (vrijwilligers) werk. 

Lichamelijke verzorging, helpen met 
administratie, boodschappen doen of 
meegaan naar afspraken, Karima heeft 
een grote verantwoordelijkheid om te 
helpen bij de zorgbehoeften van haar 
broer en moeder. Naast het onder-
houden van haar eigen gezin staat ze 
dagelijks voor hen klaar. "Het is zwaar, 
maar ik zou het niet anders willen. Ik 
ben hard nodig en voel mij dankbaar 
om zorg te verlenen in een veilige 
omgeving, namelijk thuis." Door het 
werk van mantelzorgers worden ge-
meenten minder belast en wordt de 
angst om uit huis geplaatst te worden 
weggenomen. 

Ook begeleidt Karima één keer per 
week een groep ouders met kinde-
ren die een grote zorgbehoefte heb-
ben. "Sommige ouders hebben een 
migratieachtergrond en een taalbar-

rière, voor andere ouders is hulp en 
verbinding extra belangrijk." Karima 
hoopt in de toekomst ook trainingen 
te verzorgen voor mantelzorgers en 
een plek te creëren waar mantelzor-
gers altijd bij elkaar kunnen komen. 

Cadeaukaart
Tot en met 31 december 2024 kun-
nen mantelzorgers en vrijwilligers 
op de website van de gemeente Den 
Haag een waardering krijgen door 
een cadeaukaart aan te vragen. Voor 
vrijwilligers is dit 25 euro, voor man-
telzorgers 100 euro. Er is een beperkt 
aantal cadeaukaarten beschikbaar. 

Josha Boot

Mantelzorg

Woningcorporatie Haag Wonen gaat in 
2026 het woningcomplex aan de Melis 
Stokelaan en Leggelostraat vervangen 
door nieuwbouw. 

In samenwerking met BPD Bouwfonds 
Gebiedsontwikkeling en de gemeente 
Den Haag gaat Haag Wonen 128 wo-
ningen gelegen aan de Melis Stokelaan 
en Leggelostraat slopen. Hier komen 
250 tot 280 woningen voor terug. De 
bouwhoogte wordt zeven woonlagen, 
behalve op de hoek van de Melis Stoke-
laan en de Leggelostraat. Daar komt een 
woontoren met koopwoningen van 16 
verdiepingen.  Ongeveer 65 % van het 
totaal aantal woningen wordt sociale 
huur en zo’n 15 % middenklasse. In  

2023 zijn de 78 aangrenzende woningen 
aan de Coevordenstraat gerenoveerd. 

De sloop van de woningen gaat zo min 
mogelijk ten koste van het groen. De 
binnentuin blijft een plek voor ontmoe-
ting, spel en activiteiten door bewoners.   
"De parkeerruimte gaat ook niet ten 
koste van het groen op straat. Er komt 
een parkeergarage met deelmobiliteit, 
zowel voor bewoners als voor de buurt. 
Op basis van behoeften van bewoners 
kan er dan tegen een vergoeding een 
fiets, auto of scooter tijdelijk worden 
gebruikt", zegt Marco van den Ende, 
projectmanager bij Haag Wonen. Die 
parkeergarage komt onder de binnen-
tuin, die daardoor iets hoger komt te 

liggen. Ook zijn bewoners betrokken 
door informatiebijeenkomsten, enquê-
tes, huis-aan-huisgesprekken en flyers. 
Een leegstaande woning is omgebouwd 
tot wijkkantoortje waar bewoners met 
Haag Wonen in gesprek kunnen gaan. 
"Ook zijn we aan het kijken naar de 
mogelijkheden om het kunstwerk (dat 
nu aan een gevel aan de Leggelostraat 
hangt -red.) terug te laten komen aan de 
nieuwe gebouwen", aldus Marco.

Haag Wonen verwacht te starten met 
de sloop begin 2026. 
Meer informatie over dit project op 
www.haagwonen.nl/meleco.

Josha Boot

Nieuwbouw Melis Stokelaan en Leggelostraat

Momenteel wordt de laatste hand 
gelegd aan het realiseren van zorg-
woningen aan de Paterswoldestraat 
nr.15. Deze worden rond de ko-
mende jaarwisseling opgeleverd.
Voorheen waren de betreffende 
panden in gebruik als kantoorruim-
ten. Eigenaar C.Sahin is bezig om er 
nu negen één-persoons zorgappar-
tementen van te laten maken. Deze 
zijn bijna gereed. “We zitten nu in 
de afwerkingsfase”, zegt Sahin en 
wijst op een van de recent geïnstal-
leerde keukenblokken. Opvallend is 
dat het complex wat verlaagd ligt, 
onder straatniveau. Maar er komt 
voldoende daglicht binnen. Ook is 
er een ruimte voor dagbesteding. 
De buitenruimte is mooi betegeld 
en er zijn enkele plantsoentjes 

aangelegd. Het is de bedoeling om de 
appartementen in de toekomst via een 
zorgaanbieder aan geïnteresseerde huur-
ders aan te bieden. 

De appartementen zijn geschikt voor 
mensen vanaf 40 jaar met een fysieke 

beperking, die nog wel zelfstandig kun-
nen wonen.

Geinteresseerden kunnen contact opne-
men met C.Sahin op tel.nr. 06-27406070.

Rick Baron

Zorgappartementen Paterswoldestraat

Een deel van het interieur van een nieuw zorgappartement aan de Paterswoldestraat


